



Geisteswissenschaftliche Zentren e.V. | ZMO |
Kirchweg 33 D-14129 Berlin

**Call for Applications:
Doctoral research position (June 2018 – May 2022)**

+++ FOR FRENCH SEE BELOW +++

Leibniz-Zentrum Moderner Orient (ZMO) announces the opening of a research position for a doctoral candidate in a project on

*Religion, Morality and Boko in West Africa: Students
Training for a Good Life (Remoboko)*

The contract would start on 1 June 2018, or soon thereafter, and run until 31 May 2022. The doctoral candidate will be based at a West African university, either University of Ibadan (Nigeria) or Abdou Moumouni University (Niger). The stipend will be 600 euros/month including health insurance. It is renewed after a review of the first year.

ZMO is an interdisciplinary research institute focusing on the history, societies and cultures of Asia, Africa, and the wider Middle East. It examines reciprocal influences and connections across the Global South, notably between Muslims and their neighbours, while putting these into the context of North-South relations. The centre currently employs about 40 research fellows, most of whom are historians, scholars of Islamic Studies, and anthropologists, from a variety of countries.

The research position will be part of the collaborative research project *Religion, Morality and Boko in West Africa (Remoboko)*, which includes other doctoral and post-doctoral researchers and examines the role of religion on university campuses in Niger and Nigeria. Applicants must have an MA degree by the time of application. Priority will be given to candidates in anthropology, sociology, history and cognate disciplines. Knowledge of local languages is desirable and knowledge of Hausa, in particular, will be an advantage. Women are particularly encouraged to apply. A review of the PhD work will be conducted at the end of the first year.

Applications in English or French should include a CV, a short writing sample, if possible a letter from a potential supervisor, a two-page letter of motivation, including a statement on how the candidate would want to contribute to the project (for further information on the project, visit https://www.zmo.de/forschung/projekte_2014_2019/remoboko_e.html). The

documents must arrive at ZMO by 18 May 2018. They must be mailed as PDF to Dr Silke Nagel at zmo@zmo.de. Indicate "West Africa" in your email.

The selected applicant will sign a full-time doctoral student contract after agreement with her/his supervisor. The stipend is renewed yearly after positive evaluation of the progress he/she has made. He or she will spend 3 months/year at the ZMO in Berlin.

For further information on ZMO, see http://www.zmo.de/index_e.html or contact Dr Nagel. Please note that all application materials will be destroyed once the recruitment process has been completed.

**Appel à Candidatures:
Allocation Doctorale (Juin 2018 – Mai 2022)**

Le centre de recherche Leibniz-Zentrum Moderner Orient (ZMO) de Berlin (Allemagne) offre une bourse doctorale au sein du programme:

*Religion, Morality and Boko in West Africa: Students
Training for a Good Life (Remoboko)*

La subvention court du 1er Juin 2018 au 31 Mai 2022, reconduite après une revue du travail effectué à la fin de la première année. Celui-ci ou celle-ci devra être inscrit/e en doctorat, dans University of Ibadan (Nigeria) ou Abdou Moumouni University (Niger). Le montant de la bourse doctorale est de 600 euros/mois et comprend l'assurance maladie ainsi que les frais de terrain.

ZMO est un centre interdisciplinaire dont les intérêts portent sur l'histoire, les cultures et les dynamiques des sociétés de l'Asie, de l'Afrique et du Moyen Orient. Il accorde un intérêt particulier aux dynamiques sociales et politiques des sociétés du Sud et aux problématiques Nord-Sud, plus particulièrement les influences mutuelles entre les sociétés musulmanes et leurs voisines. Le centre accueille une quarantaine de chercheurs dont des historiens, anthropologues, spécialistes de la science des religions de nationalités diverses.

Plusieurs chercheurs et un doctorant sont déjà associés à *Remokobo*. Le programme voudrait étudier les phénomènes religieux sur les campus universitaires au Niger et au Nigeria. Les candidats doivent avoir déjà soutenu leur Master. La priorité sera donnée aux étudiants inscrits en anthropologie, sociologie, histoire et disciplines connexes. La connaissance des langues nationales et de l'anglais est souhaitée. Les candidatures féminines sont vivement encouragées.

Les dossiers de candidature en anglais ou en français doivent inclure un CV, un exemple de travail soutenu ou publié, si possible une lettre de l'encadreur éventuel, une lettre de motivation de 2 pages exposant la manière dont votre thèse contribuerait au projet. Veuillez aussi indiquer votre affiliation courante. Pour plus d'informations sur le projet, voir https://www.zmo.de/forschung/projekte_2014_2019/remoboko_e.html. Les dossiers en pdf doivent parvenir à Dr Silke Nagel (zmo@zmo.de) au plus tard le 18 Mai 2018.

Le ou la candidate retenu/e signera un contrat de doctorat à temps plein.

Pour plus d'information sur ZMO, visitez le site http://www.zmo.de/index_e.html ou contactez Dr Nagel. Pour votre information, notez que tous les dossiers seront détruits une fois que la procédure d'attribution est achevée.